

တၢ်ပနီၣ်အတၢ်ဟ့ၣ်တဖၣ်

ဘၣ်တၢ်ပၣ်ပတူၤဧါ?

(Have The Sign Gifts Ceased?)

By Pastor Doug Hammett

[S'Gaw Karen]

တၢ်ကတိၤလၢခံ

မုၢ်ကီၤလံာ် မ့ၢ်မၤလီၤဂၢ် ကစၢ်ယွၤအတၢ်မၤ, ဒီးကစၢ်ယွၤ အကလုာ်ကထိ တဲပဲ သ့ၣ်လၢ တၢ်ပနီၣ် အတၢ်ဟ့ၣ်တဖၣ် ဘၣ်တၢ်ပတုၣ်အယိ, ပကြးပလီၢ်သးလၢ မၤန့ၢ်တၢ် ပနီၣ်တဖၣ်လၢ ကစၢ်ယွၤအအိၣ်မ့ၢ်ဧါလီၤ?

ဒ်သိးပထံၣ်တ့ၢ်န့ၣ်, လံာ်စီဆံၣ် န့ၣ်တၢ်ဖျိဖျိဖျါဖျါလၢ တၢ်ပနီၣ်တၢ်ဟ့ၣ် တဖၣ်ဘၣ်တၢ်ပတုၣ် န့ၣ်လီၤ. တၢ်အုၣ်ထံသး အိၣ်လၢ အဝဲသ့ၣ် တအိၣ်ဝဲနီၣ်နီၣ်ဘၣ်. တၢ်အုၣ်ထံသးလၢ ကဘၣ်ဟ့ၣ်န့ၣ် တအိၣ်ဘၣ်.

ပထံၣ်တၢ်ခဲလၢလၢ လံာ်စီဆံၣ် အပူၤဝံၤဒီး, တၢ်ပနီၣ်တဖၣ် တအိၣ်နီၣ်နီၣ်ဘၣ်လၢ အနံၣ် (၁၈၀၀)န့ၣ် တၢ်န့ၣ်ဖျါလၢပျဲလၢ ကသ့ၣ်ညါ ခုခါအံၤန့ၣ် ကစၢ်ယွၤတမၤတၢ် ဒီဖျိတၢ်ပနီၣ် ဘၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ပနီၣ် အိၣ်လၢဝဲလီၣ်ဝဲလၢ ခရံၣ်အတၢ်ဝဲၤဆၢထၢၣ် က့ၢ်လၢတၢ်သံ န့ၣ်လီၤ. ပှၤတဂၤ မ့ၢ်တစူၢ်န့ၣ်လၢ ခရံၣ်အတၢ်ဝဲၤဆၢထၢၣ် က့ၢ်လၢတၢ်သံန့ၣ်, တၢ်ပနီၣ် အဂၤ မၤလီၤဆီ အဝဲအတစူၢ်တန့ၣ်တၢ် တသ့ဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်လၢပျၢၤ ဟ့ၣ်ပလီၤလၢ ကပလီၤသး မ့ၣ်ကီၤလံာ်အတၢ်မၤလီၤ. .

(၂ ကရံၣ်သူး ၁၁:၁၃-၁၅), “အဂ့ၢ်ခိအံၤ, ပှၤခိန့ၣ်သီးတဖၣ်, မ့ၢ်ပှၤတၢ်မၤဖိ -----
-----, **ပှၤမၤလီၤတၢ်, ဒီးဖျိၣ်လဲ အသးလၢ ခရံၣ်အပှၤတၢ်**
မၤဖိလီၤ. ဒီးပတမၤကမၣ် အလီၢ်တအိၣ်ဘၣ်. အဂ့ၢ်ခိအံၤ, **မ့ၢ်ကီၤလံာ်** -----
-----, **ဖျိၣ်လဲအသးလၢ တၢ်ကပီၤ** ----- လီၤ. မၤသးခိန့ၣ်ဒီး,
အခူအပှၤတဖၣ် မ့ၢ်ဖျိၣ်လၢအသးလၢ တၢ်တီတၢ်လီၤ အခူအပှၤဒီး, တမ့ၢ်ဘၣ်
တၢ်ခိၣ်တၢ်မုၢ်ဘၣ်. အဝဲသ့ၣ် အကတၢ်ကမ့ၢ်ဝဲ ခိအတၢ်မၤ အသီးန့ၣ်လီၤ.”

ပဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်ပလီၤ စ့ၢ်ကီးလၢ တၢ်အံၤကကဲထီၣ်အသးလၢ မုၢ်နံၤအကတၢ် န့ၣ်လီၤ.. .

(မၢ်ကူး ၁၃:၂၁-၂၃), “ ဒီးတုၤန့ၣ်တစု, ပှၤတဂၤဂၤ မ့ၢ်စံးဘၣ်သ့, ကွၢ်ကွၢ်, ခရံၣ်န့ၣ်
အိၣ်ဖဲအံၤမ့ၢ်ဂ့ၤ, ကွၢ်ကွၢ်, အိၣ်ဖဲန့ၣ် မ့ၢ်ဂ့ၤဒီး, သုတန့ၣ်တဂ့ၤ. အဂ့ၢ်ခိအံၤ,
ခရံၣ်အဘျၢၣ်တဖၣ် ဒီးဝဲ-----တဖၣ် ကအိၣ်ထီၣ်ဝဲ, ဒီးကဟ့ၣ် တၢ်အပနီၣ်
လီၤလးဒီး တၢ်လီၤလးသ့ၣ်တဖၣ်, ခိသီးမ့ၢ်သ့ဒီး, ကလီၤန့ၢ် ပှၤလၢအဘၣ်
တၢ်ယုထၢအီၤတဖၣ် ခၣ်လဲၣ်လီၤ. မ့ၢ်သ့ဝဲသ့ၣ် တဖၣ်အံၤ, ပလီၤသုသးတက့ၢ်.
ကွၢ်ကွၢ်, ယစံၣ် တဲၤတဲၤလီၤပၣ် သုလၢတၢ်ခဲလၢၣ်လီၤ. ”

(၂ သးစၤလနံ ၂၉), “ အဝဲန့ၣ် **ဟဲတၢ်န့ၣ် ကမၤအသးခိ မ့ၢ်ကီၤလံာ် အမၤတၢ်**
အသီး, လၢကယဲာ် တၢ်စိတၢ်ကပီၤ, ဒီး----- ကဘျးကဘျၢၣ်,”

(တၢ်လီၣ်ဖျါ ၁၃:၁၃, ၁၄), “ဒီး**မၤတၢ်ပနီၣ် လီၤလးဖးဒိၣ်,** တုၤဒၣ်လဲၣ် အဒူးဟဲလီၤ
မ့ၢ်အူလၢ မ့ၢ်ခိၣ်ဆူ ဟီၣ်ခိၣ်ချၢလၢ ပှၤကညီအမဲၣ်ညါလီၤ. ဒီးမ့ၢ်အတၢ်ပနီၣ်
လီၤလးလၢတၢ်ဟ့ၣ် အမၤဝဲလၢ တၢ်ဒုတၢ်ယီၤ အမဲၣ်ညါအယိဒီး, -----
ပှၤအိၣ်ဝဲလၢ ဟီၣ်ခိၣ်ချၢ, ဒီးမၤလိၣ်ပှၤအိၣ်ဝဲလၢ ဟီၣ်ခိၣ်ချၢ, ခိသီးအကတု
တၢ်ဒုတၢ်ယီၤလၢ အဘၣ်တၢ်ကျိအီၤလၢ နးဒီးမူဝဲ တဒုန့ၣ်အဂီၤလီၤ. ”

တၢ်ပနီၣ်အတၢ်ဟ့ၣ်တဖၣ်ဘၣ်တၢ်ပၣ်ပတုၤခါ?

ပနီၣ်ဟူ တၢ်ကတိၤတၢ်လၢပျၢၤ, တၢ်မၤဘျါတၢ်ဆါ, တၢ်လီၤလးတဖၣ် ဒီးတၢ်လၢ
ပတမ့ၢ်လၢတဖၣ် ကဲထီၣ်အသး န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဟ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် မ့ၢ်လၢ တနံၤအံၤအဂီၢ်ခါ?
လံာ်စီဆုံ အုၣ်ကီၤ တၢ်တဖၣ် အတၢ်အိၣ်နီၣ်နီၣ်လၢ ပနံၤသီခါ? တၢ်သံကွၢ်တဖၣ်အံၤ
ကဘၣ်သံကွၢ်ဒီး ကဘၣ် စံးဆၢန့ၣ်လီၤ. ကရူၢ်အါမးန့ၣ်, တၢ်စံးဆၢတဖၣ် ဘၣ်ထွဲလၢ
ပတဘၣ်ဆၢန့ၣ်တၢ်လၢ မၤတမ့ၢ် တံၤသကိးအသး (မ့) တဘၣ်တဲဘၣ်ယးဒီး
ပှၤတဂၤစုၣ်စုၣ် အတၢ်လဲၤခီဖျိဘၣ်. ဘၣ်ဆၢ, ပှၤခရံၣ်ဖိ တဘၣ်နဲၣ်အတံၤသကိးလၢ
မၤတမ့ၢ်အသး (မ့) တဘၣ်တဲကျိးက့ၤ အဝဲသ့ၣ် အတၢ်လဲၤခီ ဖျိစုၣ်စုၣ်
ဘၣ်. ပဘၣ်တၢ်မၤလိၣ်လၢ ကစံၣ်ညီၣ် တၢ်အိၣ်မူ တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢ အဘၣ်ထွဲလၢ
ကစၢ်ယွၤ အတၢ်ကူၣ်တၢ်ဆး န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ကတိၤဒိ ၃:၅, “သန့ၤနသးလၢ ယွၤလၢနသးဒီးဖျါၣ်ညါတက့ၢ်. ဒီးသုဘသန့ၢ်နသးလၢ
နတၢ်----- ဒၣ်နဲတဂ့ၤ. ”

ခိသီးကနၢ်ပာ် တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ အဝဲအံၤန့ၣ် ပကဘၣ်သံကွၢ် တီတီလီၤလီၤလၢ,
“လံာ်စီဆုံတဲ ဘၣ်ယးဒီး တၢ်ပနီၣ် အတၢ်ဟ့ၣ်ခိလဲၣ်?”

၁။ တၢ်ပနီၣ် အတၢ်ဟ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် မ့ၢ်တၢ်မန့ၤလဲၣ်?

လံာ်စီဆုံ တၢ်ဂ့ၢ်ခဲလၢၣ်ခဲဆူ ဘၣ်ယးဒီး နီၣ်သးအတၢ်ဟ့ၣ်လၢ ကစၢ်ယွၤဟ့ၣ်ဆူ
အတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ဖဲ (အးဖးစူး ၄), (၁ ကရံၣ်သူး ၁၂), ဒီး (ရိမုၤ ၁၂) အပူၤန့ၣ်လီၤ.
တၢ်ဟ့ၣ်အဝဲအံၤတဖၣ် ဘၣ်တၢ်နီၤဖးလၢ ခံကရူၢ်သ့န့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤလိၣ်အဂီၢ်န့ၣ်
ပတၢ်သးစဲအိၣ်လၢ တၢ်ပနီၣ် (တၢ်လီၤလး) အတၢ်ဟ့ၣ်တဖၣ် အပူၤန့ၣ်လီၤ.

လိပ်တင်အာဂ်လီ၊ အီလီအသီ အပူတင်လီ၊ အါမးန့ၣ်၊ တဲဖျါတင်ဟ့ၣ် အဝဲအံၤတဖၣ်န့ၣ် သးစီဆုံဟ့ၣ်ဆူ ယွၤအပူကညီတဖၣ် ဖိသိးကစူးကါလၢ တင်န့ၣ်ပာ် တင်ဘူၣ်ထူၣ်ဘိယွၤဖဲ တင်အိၣ်ဖျိၣ်လၢ တင်အာဂ်လီ၊ အီလီအသီ အပူန့ၣ်လီ။

(အူးဖူးစူး ငှးရ၊ ၈) “ဘၣ်ဆၣ်ဒီး၊ ဖိ----- အတၢ်ယိၣ်ဟ့ၣ်တၢ် အသိးန့ၣ်၊ တၢ်----- ပဝဲကိးဂါဒီး၊ လၢတၢ်ဘျူး တၢ်ဖျိၣ်လီ။ မၤသးဒ်န့ၣ်ဒီး၊ တၢ်စံးဝဲဒၣ်၊ တုၤအက့ၤထီၣ်ဆူထးန့ၣ်ဒီး၊ မိၤထီၣ်မၤကဲကုၢ် တၢ်လၢအမၤ ကဲကုၢ်တၢ်၊ ဒီး----- ---တၢ်ဘျူးတၢ်ဖျိၣ် လၢပူၤကညီလီ။ ”

(ဝဲ ကရံၣ်သူး ၁၂၄, ၁၁) , “ဒီးတၢ်ဟ့ၣ်န့ၣ် အိၣ်လီၤဆီ အါမံၤဘၣ်ဆၣ်ဒီး, ----- မ့ၢ် ----- . ဘၣ်ဆၣ်ဒီး တၢ်တဖၣ် ခဲလၢဒ်အံၤ မၤအသးလၢ - ----- တဂၤယီၣ်ဒၣ်တၢ်, လၢအဟ့ၣ် ----- တၢ်တဂၤတမံၤ, တဂၤတမံၤ, အတၢ်လီၤဆီဖဲဒၣ် ----- လီ။ ”

(ရိမုၤ ၁၂၄-၆) , “အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ဖိအပိၢ်ဒိတဂၤအံၤ, အဂီၢ်အိၣ်အါမံၤ, ဒီးအဂီၢ်ခဲလၢဒ် တမၤဘၣ်တၢ်တမံၤယီၣ်ဘၣ် အသိးန့ၣ်, ပဝဲဒၣ်အါဂၤအံၤ, ပမ့ၢ်ပနီၣ်တဂၤယီၣ်လၢ ခရံၣ်အပူၤ, ဒီးပမ့ၢ်ပဂီၢ်သကိး ပဂီၢ်ဒ်န့ၣ် အသိးလီ။ ဒီးဒ်တၢ်ဟ့ၣ်လီၤ တၢ်ဘျူးတၢ်ဖျိၣ်လၢ ပူၤအသိးန့ၣ်, ပအိၣ်ဒီး ----- ----- တဂၤတမံၤ, တဂၤတမံၤလီ။ . . ”

(ဝဲ ပူးတရူး ငှး၁၀), “ဒ်ပူၤဂ့ၢ်ကွၢ်ယွၤ အဘျူးအဖျိၣ် အကလုၣ်ကလုၣ် အသိးန့ၣ်, အံၤက့ၤကွၢ်ကွၢ်လိၣ် သုသး, ဒ်သုန့ၣ် တၢ်----- တဂၤဒီး တဂၤ အသိးန့ၣ်တက့ၢ်. ”

ဒ်(မၢ်ကူး ၁၆:၁ရ, ၁၈) စံးအသိးန့ၣ်, နီၣ်သးအတၢ်ဟ့ၣ် တနီၤန့ၣ်မ့ၢ် “တၢ်ပနီၣ်” အတၢ်ဟ့ၣ်တဖၣ် န့ၣ်လီ။

“ဒီးပူၤလၢ အစ့ၢ်က့ၤန့ၣ်က့ၤ တၢ်တဖၣ်န့ၣ်, ----- တဖၣ် ကမၤအသး လၢ အီၤဒ်အံၤ, ကဟီၤထီၣ်ကွံၣ် တၢ်နါလၢယမံၤ, ကကတိၤ တၢ်လၢပူၤအသီ တဖၣ်, ကဟံးထီၣ် ဂုၢ်ဇိၤဒးဇိၤ, ဒီးမ့ၢ်အိ တၢ်မူၤသံ ဘၣ်ဆၣ်ဒီး, တဘၣ်ဘၣ်

(ကလၢတံ ၅:၂၂-၂၃), သးအတၢ်ဟူး တၢ်ဝဲၤဘၣ်သး တၢ်ဒူးတၢ်ယၤ (အူးဖူးစူး ၆:၁၀-၁၈), တၢ်အိၣ်မူအတၢ်စူၢ်တၢ်န့ၣ် (အူးဖူးစူး ၅:၁၈, ကလီးစဲ ၃:၁၂-၁ရ), ဒီးပူၤကွၢ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ် အတၢ်လိၣ်ဘၣ်တဖၣ် (ဝဲ တံၤမသး ၃:၁-၁၃, တံတူး ၁:၅-၉), တၢ်အံၤတဖၣ်န့ၣ် ဆိမိၣ်တ့ၢ် (မ့) လိၣ်ဘၣ်လၢ ကတဲတၢ်ပနီၣ် အတၢ်ဟ့ၣ် တဖၣ် အတၢ်ဆူဒီး န့ၣ်လီ။

(၄) မတၤကမၤ တၢ်ပနီၣ် အတၢ်ဟ့ၣ်တဖၣ်ဒ်သိး အတမ့ၢ်တၢ်နီၣ်နီၣ်လဲၣ်?

တၢ်ဆိကမိၣ်တခါလၢ အတြီယၢ်တၢ်ပနီၣ် အတၢ်ဟ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်, ဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ် မ့ၢ်ကီၤလံၢ် ကမၤတၢ်ဟ့ၣ်တဖၣ်လၢ ခုခါအံၤ န့ၣ်လီ။ ဆိကမိၣ်ကွၢ် တၢ်အံၤတဖၣ် - မ့ၢ်ကီၤလံၢ် မၤထီၣ်က့ၤကဒီး ကစၢ်ယွၤအတၢ်မၤ တဖၣ်လၢ မၤလီၤဂၢ် တၢ်အဝဲန့ၣ် တဖၣ်န့ၣ်လီ။ တၢ်အံၤ မ့ၢ်ကီၤလံၢ် ညီန့ၢ်စူးကါသ့ န့ၣ်လီ။

တၢ်ကဲထီၣ်အသးလၢ စီမိၤရွၢ်အကတီၢ်လီ။ . .

(၂မိၤရွၢ် ၈:၁၀-၁၂), “ဒီးစီမိၤရွၢ်, ဒီးစီမိၤရွၢ် လဲၤန့ၣ်ဆူ ဖၢရီၤအအိၣ်, ဒီးမၤဝဲဒ်ယွၤ မၤလိၣ်တၢ်အသိး, ဒီးစီမိၤရွၢ် *တၢ်လီၤအနီၣ်ထိးဘိလၢ ဖၢရီၤအမဲၣ်ညါ*, ဒီးလၢအခုအပူၤ အမဲၣ်ညါ, *ဒီးကဲထီၣ်ဂုၢ်တဘိလီ*. ဒီးဖၢရီၤ ကိးန့ၢ်စ့ၢ်ကိး *ပူၤကူၣ်တၢ်သ့*, ဒီးပူၤမၤကဒါ ပမဲၣ်လီ။ ဒီးအဝဲသ့ၣ် တဖၣ်န့ၣ် အဲၤကူပတူး အပူၤကွဲးလံၣ်တဖၣ် မၤ-----လၢ အနီၣ်မၤကဒါ ပမဲၣ်တဖၣ်လီ။ ”

(၂မိၤရွၢ် ၈:၂၂), “ဒီး*အဲၤကူပတူး အပူၤကွဲးလံၣ် မၤဝဲ ----- အတၢ်မၤကဒါပမဲၣ်. . .*”

(၂မိၤရွၢ် ၈:ရ), “ဒီး*ပူၤကွဲးလံၣ် မၤဝဲ ----- အတၢ်မၤက ဒါပမဲၣ်*, ဒီးဒူးဟဲထီၣ် ဒုၣ်ဇိၤကွီၣ်ဇိၤလၢ ကီၢ်အဲၤကူပတူး အဖိခိၣ်လီ။ ”

(၃) တၢ်ကတိၤ ၵုၢ်လိၣ်တၢ်လၢ လံာ်စီဆုံအပူၤဘၣ်ယးဒီး တၢ်ပနီၣ်အတၢ်ဟ့ၣ်န့ၣ် အိၣ်ဒီးတၢ်ဆိတုၢ်တၢ်န့ၣ် န့ၣ်ဖျါတၢ်အမ့ၢ်အတီၢ် အါန့ၣ် တၢ်ကတိၤ ၵုၢ်လိၣ်တၢ်လၢ ကစၢ်ယွၤကွဲးနီၣ်ဝံၤ လံာ်စီဆုံန့ၣ်လီၤ.

(၄) တၢ်ကတိၤ ၵုၢ်လိၣ်တၢ်လၢ တၢ်စံာ်စိၤတဲာ်စိၤန့ၣ် ဖျါဖျါဖျါလၢ ပျၢတဖၣ် အိၣ်ဒီးတၢ် ဆိတုၢ် န့ၣ်လီၤ. ခါပူၤကွဲၣ် တၢ်အိၣ်ဖျါတဖၣ် ကတၢ်လၢ စိၤယိၤဟ့ၣ်အတၢ်သံဒီး, တၢ်အိၣ်ဖျါ အတၢ်စံာ်စိၤတဲာ်စိၤ ဘျၢာ်ဘျၢာ်လီၤဆီလၢ ခရံၣ်ဖိ အတၢ်ပနီၣ် တၢ်ဟ့ၣ် တဖၣ် အလုၢ်အလုၢ် တုၤလၢ (၁၉၀၀) အကတီၢ်အဆိ, စးထီၣ်လၢ ဖဲဘျၢာ်ယဲာ်ဆံ အတၢ်ဟူးတၢ်ဝဲၤ အကတီၢ်လီၤ. ခါပူၤကွဲၣ် တၢ်အိၣ်ဖျါအပၢ်(သရၣ်) တဖၣ်လၢ အအိၣ်ဆိဖဲ ယွၤအတၢ်မၤဖိ အကတီၢ်န့ၣ် ကတိၤဘၣ်ထွဲ တၢ်လၢပျၢအသီ တသ့ဘၣ်န့ၣ်လီၤ! ပဏုၢ်န့ၣ်လၢ တၢ်ပနီၣ် အတၢ်ဟ့ၣ်တဖၣ် လီၤမၤအနီၣ် (၁၈၀၀) လၢတပၣ်ယုၣ်ဘၣ်ဒီး ကစၢ်ယွၤ အကလုၢ်ကထါ အတၢ်တဲာ်န့ၢ်ပၢ် ဘၣ်န့ၣ်ခါ? ယတဆိကမိၣ် ဒ်န့ၣ်ဘၣ်.

(၅) ဖဲဟ့ၣ်တၢ်ၵုၢ်တၢ်ကျိၤဆူ ပှၤဆိးက့ၤ တၢ်အိၣ်ဖျါအပူၤန့ၣ်, စိၤယၤကိၣ်တဲာ် အဝဲသ့ၣ်လၢ တဘၣ်ယု ပှၤမၤဘျါ တၢ်ဆါဘၣ်, ဘၣ်ဆၣ်တဲာ်အဝဲသ့ၣ်လၢ ကယုပှၤ သ့ၣ်က့ သးပှၤလၢ ကဘၣ်ထုကဖၣ်န့ၣ် အဝဲသ့ၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤဘျါ တၢ်ဆါ တဖၣ် မ့ၢ်အိၣ်ဒီးအဖဲန့ၣ်, ဘၣ်မနုၤအယိ အဝဲတမၤ ပှၤတဖၣ်လၢ ကမၤဘျါ တၢ်ဆါလဲၣ်?

(ယၤကိၣ် ၅:၁၄), “ပှၤလၢသုကျိၤ မ့ၢ်အဘၣ်တၢ်ဆါ တဂၤဂၤခါ. ၆----- တၢ်အိၣ်ဖျါ ----- တက့ၢ်. ဒီးမိအဝဲသ့ၣ်ဖျါ အလီၤလၢသိလၢ ကစၢ်အမံၤ ဒီးဘါထုကဖၣ်တၢ်လၢ အဂီၢ်တက့ၢ်. ”

(တ) တၢ်ပနီၣ် အတၢ်ဟ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် တမ့ၢ်အကါဒိၣ်ကတၢ်လၢ လံာ်စီဆုံ အပူၤဘၣ်. လံာ်စီဆုံအပူၤန့ၣ် န့ၣ်လိပဝဲသ့ၣ်လၢ တလိၣ်ယု တၢ်လီၤလး (တၢ်ပနီၣ် အတၢ်ဟ့ၣ် တဖၣ်)န့ၣ် ပၣ်ဖျါလၢ လံာ်ကျိၤဖျါ အဝဲအံၤတဖၣ်လီၤ - ဒ်သိးသး အတၢ်သၣ်

တၢ်နီၣ်တမံၤဘၣ်. ကပၣ် ထီၣ်အစုလၢ ပှၤဆူးပှၤဆါ တဖၣ်အလီၤ, ဒီးကဘျါ က့ၤဝဲလီၤ. ”

- (မၤကူး ၁၆:၁၇, ၁၈) ရဲၣ်လီၤကျဲၤလီၤ တၢ်ပနီၣ် အတၢ်ဟ့ၣ် လွံၢ်ခါလီၤ-
* ဟီထီၣ်ကွဲၣ် တၢ်နါ
* ကတိၤတၢ်လၢပျၢအသီ
* ဟံးထီၣ်ဂုၢ်ခါဒီးခါ (တၢ်လီၤလး)
* ပၣ်ထီၣ်အစုလၢ ပှၤဆူးပှၤဆါ တဖၣ်အလီၤ, ဒီးကဘျါကျဲၤဝဲလီၤ (တၢ်မၤဘျါကျဲၤ)

ပထံၣ်ဘၣ် တၢ်မၤလၢထီၣ်ပျဲထီၣ် တၢ်ပနီၣ်ကိးခါဒီး လၢလံာ်မၤတၢ် အပူၤန့ၣ်လီၤ. အဒိ-

(မၤတၢ် ၁၆:၁၈), “ဒီးမၤဝဲဒ်န့ၣ် အါနံၤအါသီ, ဒီးစိၤပီလူး အသးကိၣ်ထီၣ်, ဒီးယၢ်ယီၤအသးဒီး စံးဘၣ်တၢ်နါ, ယမၤလိၣ်နုၤလၢ ယုၣ်ဂ္ၤခရံၣ် အမံၤ, လၢနကဟးထီၣ်ကွဲၣ် လၢပှၤအံၤအလီၤလီၤ. ဒီးဟးထီၣ်ကွဲၣ် တဘျီယိဖဲန့ၣ်လီၤ.” (ဟီထီၣ်ကွဲၣ်တၢ်နါ)

(မၤတၢ် ၂၄), “ဒီးပှၤခဲလၢၣ် လၢထီၣ်ပျဲထီၣ်ဒီး သးစီဆုံ, ဒီးကတိၤတၢ်လၢ အပျၢအဂၤတဖၣ်, ဒ်သးန့ၣ်ဒူး ကတိၤအံၤအသိးလီၤ.” (ကတိၤတၢ်လၢ ပျၢတဖၣ်)

(မၤတၢ် ၂၈:၃-၅), “ဒီးစိၤပီလူး ထၢဖျါသ့ၣ်မ့ၢ်ဒု တကဒိၣ်, ဒီးပၣ်ထီၣ်ဝဲလၢ မ့ၢ်အူအဖီခိၣ်ဒီး, ဂုၢ်ပွတဘိ ယဲထီၣ်လၢ တၢ်ကိၢ်ကျိၤဒီး ဘံအစုလီၤ. ဒီးတုၤပှၤအမံၤတဖၣ် ထံၣ်တၢ်အူတဘိ အိၣ်လီၤစဲလၢ အစုလီၤဒီး, စံးလိၣ်အသး, ပှၤတဂၤအံၤ မ့ၢ်မးပှၤမၤသံ ပှၤကညီလီၤ. ပှၤဖျဲဒီးပီၣ်လဲၣ် န့ၣ်သက့ဒီး, တၢ်တီန့ၣ် တဒူးမူဘၣ်အံၤဘၣ်. ဘၣ်ဆၣ်ဒီး, တဆူလီၤ

ကွဲတင်ဒူဆူ မှ်အူအပူ၊ ဒီးတဘၣ်ဘၣ် တၢ်နီတမံၤဘၣ်. ”
(ဂုၤဇၢ်ဒးဇၢ်လၢအမၤသံတၢ်)

(မၤတၢ် ၃:၆-၈), “ဒီးစၢ်ပုးတရူး စံးဘၣ်အံၤ, ကျိၣ်ဇၢ်စ့ဇၢ်, ဒီးထူဇၢ်လွဲဇၢ် တအိၣ်ဘၣ်ဒီးယၤဘၣ်. မ့မ့တၢ်လၢ အအိၣ်ဒီး ယၤန့ၣ်, ယဟ့ၣ်နၤ လီၤ. လၢပုၤနစၢ်ရူး ဖိယုၣ်ရှူးခရံၣ် အမံၤန့ၣ်, ဝဲၤဆၢထၢၣ်ဒီး ဟးတက့ၢ်. ဒီးဟံးယၢ်အစုထွဲ, ဒီးဝံၣ်ဆၢထၢၣ် အံၤလီၤ. ဒီးအခိၣ်လၢ, ဒီးအခိၣ်ဒု အဝံၣ်အဘၢဆူၣ်ထီၣ်က့ၤ တကီၢ်ခါလီၤ. ဒီးစံၣ်ထီၣ်, ဒီးဆၢထၢၣ်, ဒီးဟးဝဲ, ဒီးလဲၤန့ၣ်ဒီးအံၤ ဆူတၢ်လုၢ်အဟံၣ်ပူၤ အဖၤမုၢ်ဒီး, ဟးဝဲ, ဒီးစံၣ်ထီၣ်, ဒီးသးဝံၣ်ထီၣ် ယွၤလီၤ. ” (တၢ်မၤဘျိက့ၤ)

၁။ ဘၣ်မနုၤအယီ မ့ၢ်တၢ်ပနီၣ် အတၢ်ဟ့ၣ် တဖၣ်လဲၣ်?

ကစၢ်ယွၤ ယုၤသ့ၣ်ညါလၢ ပုၤယုၤဒၤဖိတဖၣ် လိၣ်ဘၣ်တၢ်ပနီၣ် ဒ်သိးကသ့ၣ်ညါလၢ တၢ်လၢအဝဲသ့ၣ် ထံၣ်ဒီးန့ၢ်ဟူတဖၣ်န့ၣ် မ့ၢ်ကစၢ်ယွၤ အနီၣ်နီၣ်န့ၣ်လီၤ.

(၁ ကရံၣ်သူး ၁:၂၂), “အဝုၢ်ဒ်အံၤ, ပုၤယုၤဒၤဖိ ----- တၢ်လီၤလး, ဒီးပုၤဟ့ၣ်လုၢ်ဖိ ယုၤတၢ်က့ၣ်သ့. ”

ကွၢ်စ့ၢ်ကီးလၢ- (၂ မိၤရှူ ၄:၃၀, ၃၁, ၃၁:၁၃), (၄ မိၤရှူ ၁၄:၁၁), (ပုၤစံၣ်ညီၣ်ကွီၢ် ၆:၁၅), (၁ ရှူမူၤအုလး ၁၀:၅-၉), (ယရှူၤယၤ ၅:၁၁), (မးသဲ ၁၂:၃၈, ၃၉, ၂၄:၃, ၃၀) (မၢ်ကူး ၈:၁၁, ၁၂) ဒီး (လူၤကၢ် ၂:၁၂, ၃၄). တၢ်ကွဲးလၢပၣ်ဖျါ ဖဲလံာ်အဝဲအံၤတဖၣ် ဒုးန့ၣ်တၢ်ပနီၣ် အကါဒိၣ်ဆူ ပုၤယုၤဒၤဖိတဖၣ် န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ပနီၣ် အဝဲအံၤတဖၣ် ဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်ဆူ ပုၤကညီကစၢ် အတၢ်ကစီၣ် အမ့ၢ် အတီၢ်န့ၣ်လီၤ.. .

မၤနီၣ်လၢ လံာ်ကျိၤအဝဲအံၤ ပၣ်တၢ်ပနီၣ် အတၢ်ဟ့ၣ်တဖၣ်ဆူ ပုၤလၢအနီၣ်ဟူ အံၤ န့ၣ်လီၤ. တၢ်အံၤပၣ်ဖျါ တၢ်လီၤလးလၢ ခါပူၤကွဲးဒီး တကဲထီၣ်ဒီးအသး ဖဲလံာ်ဇၢ်တြဲၤဘၣ် တၢ်ကွဲးနီၣ်အခါလီၤ.

ပကဘၣ်သံကွၢ်, တၢ်ပနီၣ်အတၢ်ဟ့ၣ် တဖၣ်မ့ၢ် ဘၣ်ထွဲလိာ်အသး ဖဲတၢ်ကွဲးနီၣ် တၢ်န့ၣ်, ဘၣ်မနုၤအယီ ပုၤကွဲးနီၣ်လံာ်ဇၢ်တြဲၤ တတဲဖျါပဝဲသ့ၣ်လၢ တၢ်တဖၣ်အိၣ်ဒီး န့ၣ်လဲၣ်?

(ဈ) (၂ ပုးတရူး ၁:၁၉-၂၁) နံၣ်ဖျါလၢ ကစၢ်ယွၤ အကလုၢ်ကထါန့ၣ် ဒိၣ်န့ၣ်တၢ်တဲပၣ်ဆိ အတၢ်ဟ့ၣ်န့ၣ်လီၤ.

“ဒီးပအိၣ်ဒီး ဝံအကလုၢ် ----- အလီၢ်တက့ၢ်, လၢသုဝုၤကွၢ် ထံအံၤ ဒ်မ့ၢ်အူဒၢ ကပီၢ်ထီၣ်လၢ တၢ်ခံးအလီၢ်အသိး, တုၤလၢမုၢ်ဆူၣ်ထီၣ်, ဒီးဆၢ တူၢ်ဝီၤ ထီၣ်ဘးလၢ သုသးကံၢ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. သ့ၣ်ညါဆိတၢ်အံၤ တက့ၢ်. **လံာ်အတ လုၢ်လၢ** ဝံအကျိၣ်န့ၣ်, တၢ်တဒုး အိၣ်ဖျါထီၣ် အခိပညီဖဲ ဒုၣ်ပသးပလီၤ နီတထံၣ် ဘၣ်. အဝုၢ်ဒ်အံၤ ဝံအကလုၢ်တဖၣ် ဘၣ်ဝဲလၢ ပျၢဖဲဒုၣ် ပုၤကညီအသးဘၣ်. မ့ၢ်ဒ်သးစီဆူ ဘိးထီၣ်အသး အသိးန့ၣ်, ယွၤအပုၤစီဆူ ကတိၤတၢ်န့ၣ်လီၤ.”

စီပုးတရူးတဲ ဖျိဖျိဖျါဖျါလၢ တၢ်လဲၤခီဖျိလၢ အဒ်သိးဒီး အဝုၤန့ၣ် တၢ်ကွဲးနီၣ် ကစၢ်ယွၤ အကလုၢ်ကထါန့ၣ် တအိၣ်ဘၣ် န့ၣ်လီၤ.

(ည) တၢ်ပနီၣ်အတၢ်ဟ့ၣ် တနီၤန့ၣ် မၤဖျါတၢ်လၢ ပုၤတသ့ၣ်ညါ တုၢ်ဘၣ်လၢ န့ၣ်ဆၢၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤန့ၣ်န့ၢ် လံာ်စီဆူ အမ့ၢ်အတီတဖၣ် တန့ၣ်န့ၢ်လၢ လံာ်စီဆူ ဘၣ် တၢ်ကွဲးနီၣ်အဖဲဒီးဘၣ်. ပုၤတၢ်မၤဖိ စီယီၤဟ့ၣ်အတၢ်သံန့ၣ်မ့ၢ်, လံာ်စီဆူ လၢခံကတၢ် တဘျီဘၣ်တၢ်ကွဲးနီၣ်ဒီး လၢခံန့ၣ် တၢ်ကွဲးနီၣ်လံာ်စီဆူ အသီတ အိၣ်ဘၣ် န့ၣ်လီၤ.

(ဆ) သရိုက်တခါ မှ်မာထွဲ တ်ဟ့ၣ်တခါန့ၣ်, အဝဲသ့ၣ်ကြး ယုန့ၣ်လွံၣ်ခါခဲလၢၣ် ဆူၣ်ဆူၣ်လီၤ! ပှၤတဂၤ မှ်ကတိၤတၢ်လၢပူၤန့ၣ်, ပကဘၣ် သံကွၢ်စ့ၢ်ကိး ဘၣ်မနုၤအယိ အဝဲသ့ၣ် တမၤထွဲ လီၢ်ကဝိၤအဂၤတဖၣ် စ့ၢ်ကိးလဲၣ်. တၢ်ပနီၣ် အတၢ်ဟ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် တမ့ၢ်ထၢ တၢ်ဟ့ၣ်တခါဘၣ်, ဘၣ်ဆၣ် မှ်တၢ်မၤလၢ အပၣ်ဖျါ အါန့ၣ်တခါ အါအါဝိၢ်ဝိၢ်လၢ အဝဲသ့ၣ် အတၢ်သးခုကစီၣ် ဒီးတၢ်သးခုကစီၣ် အတၢ်မၤန့ၣ်လီၤ.

(ဇ) တၢ်ပနီၣ် အတၢ်ဟ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် မှ်တၢ်ပညိၣ် လၢအထံၣ် ခရံၣ်အတၢ်သးခုကစီၣ် အမ့ၢ်အတီၤ လၢအမဲၣ်ဒၣ်ဝဲ န့ၣ်လီၤ. သရိုက်လၢအဆိတဖၣ် အတၢ်လီၤလးအပူၤန့ၣ် အတၢ်ပညိၣ် မှ်မနုၤလဲၣ်?

(ဇူၤတြဲၤ ၂၃-၄), “ ပမ့ၢ်ပၣ် တၢ်အုၣ်က့ၤ ဒိၣ်က့ၤဒိၣ်ထဲထဲအံၤ, လၢတၢ်နီတမံၤ ဘၣ်ဒီး, ပကယုၢ်ပူၤဖျဲးဒ်လဲၣ်. အဝဲန့ၣ်ပကစၢ် စံးဘၣ်တဲဘၣ် ဝဲလၢအဒိၣ်ထံး, ဒီးပှၤ လၢ အန့ၢ်ဟ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်, ----- ဒီးပှၤလီၤ. ယှၤ----- ဒီးအီၤ, လၢတၢ်ပနီၣ် လီၤလး, ဒီးတၢ်လီၤလီၤလီၤသး, ဒီးတၢ်အစိ အကမိၤအါမံၤ, ဒီးသးစီဆံၣ် အတၢ်ဟ့ၣ်တဖၣ်, ဖဲအသးလီၤ. ”

တၢ်ကတိၤဝုၢ်လိၣ်တၢ်လၢ ဇူၤတြဲၤလံၣ်န့ၣ် ယုၣ်ရှုးခရံၣ်န့ၣ်မှ် ကစၢ်ယှၤလၢ တၢ်လိၣ်ဖျါ လၢခံကတၢ် (၁၃-၂), ပှၤလၢ လံၣ်တၢ်အာၣ်လီၤအီၤလီၤ အလီၢ်လံၣ်န့ၣ် လီၤ, အလီၢ်ထီၣ်န့ၣ် ပှၤလုၢ်တၢ်အဒိၣ်ခဲလၢၣ် လၢစီၤမိၣ်ရှုအကတီၢ်, စးထီၣ်လၢ ဝံတဖၣ်တုၤလၢ မူခိၣ်ကလူး တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ကစၢ်ခရံၣ် အပှၤတၢ်မၤဖိတဖၣ် အိၣ်ဆိး ထဲတၢ်အိၣ်ဖျိၣ် စးထီၣ်အပတီၢ်အယိ, ပဆိကမိၣ်သ့လၢ တၢ်လီၤလးတဖၣ်လၢ လဲၤပတုၤဒၣ်ဝဲ ဖဲအဝဲသ့ၣ်မၤအခါ န့ၣ်လီၤ. တၢ်အံၤတုၤအိၣ် တၢ်ဆိကမိၣ်လၢ လံၣ်ကျိၤအဝဲအံၤ အပူၤန့ၣ်လီၤ.

(မၢ်ကူး ၁၆:၂၀), “ ဒီးအဝဲသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် လဲၤစံၣ်တဲၤတဲၤလီၤ တၢ်ကိးပူၤဒဲး, ဒီးကစၢ်န့ၣ် မၤယုၣ်တၢ်ဒီးအီၤ, ဒီးမၤ ----- တၢ်အက----- လၢ တၢ်ပနီၣ်လၢ အမၤအသးလၢ အီၤန့ၣ်လီၤ.”

(မၤတၢ် ၄:၂၉, ၃၀) “ဒီးခဲကနံၣ်အံၤ, ကစၢ်ဇၢ, အဝဲသ့ၣ် အတၢ်ကတိၤ မၤပျံၤတၢ်န့ၣ်, ကွၢ်တက့ၢ်. -----နယုၣ်ထီၣ် နစုၣ်သိး နကမၤဘျါ က့ၤတၢ်ဆူးတၢ်ဆါ, ဒီးဒူးမၤ----- , ဒီး----- လၢနခုန့ၣ်ပှၤစီဆံၣ်, ယုၣ်ရှုးအမံၤသးဒီး.”

တၢ်ပနီၣ် အဝဲအံၤတဖၣ်စ့ၢ်ကိး ဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်ဆူ ပှၤကညီကစၢ် အတၢ်သးခုကစီၣ် အမ့ၢ်အတီၤန့ၣ်လီၤ.. .

(၂ မိၤရှု ၄:၁-၅), “ဒီးစီၤမိၤရှု စံးဆၢတၢ်, ဒီးစံးဝဲဒၣ်, ဘၣ်ဆၣ်ဒီး, ကွၢ်ကွၢ်, အဝဲသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် တန့ၣ်ဘၣ်ယၢဘၣ်, ဒီးတကန့ၣ်ဘၣ် ယကလုၢ်ဘၣ်. အဝုၢ်ဒ်အံၤ, ကစံး, ယှၤတလိၣ်ဖျါထီၣ်ဘၣ် အသးလၢန့ၣ်ဘၣ်. ဒီးယှၤစံးဘၣ်အီၤ, တၢ်အိၣ်လၢန စူပူၤန့ၣ် မှ်မနုၤတမံၤလဲၣ်. ဒီးစံးဝဲဒၣ်, မှ်နီၣ်ထိးဘိလီၤ. ဒီးစံးဝဲဒၣ်, တုၢ်လီၤကွံၣ် အီၤလၢ ဟီၣ်ခိၣ်တက့ၢ်. ဒီးတုၢ်လီၤလၢ ဟီၣ်ခိၣ်, ဒီးကဲထီၣ်ဝဲလၢ ဝုၢ်တဘိ, ဒီးစီၤမိၤရှု ယုၢ်လၢအမဲၣ်ညါလီၤ. ဒီးယှၤစံးဘၣ် စီၤမိၣ်ရှု, ယုၣ်ထီၣ်နစု, ဒီးဖိၣ်န့ၣ်အီၤလၢ အမဲၣ် တက့ၢ်. (ဒီးယုၣ်ထီၣ်အစု, ဒီးမၤန့ၣ်ဝဲ, ဒီးကဲထီၣ်က့ၤ နီၣ်ထိးဘိလၢ အစုပူၤ), ဒ်သိးအဝဲသ့ၣ် ----- ဝဲလၢ ယှၤ, အပၢ်တဖၣ် အကစၢ်, စီၤအါကြၢ်ဟ့ၣ် အကစၢ်, ဒီးစီၤအံၤစံး အကစၢ်, ဒီးစီၤယၢကီၣ် အကစၢ်န့ၣ် လီၣ်ဖျါသံ အသးလၢ နမဲၣ်ညါလံၣ်န့ၣ်လီၤ.

(ယိၤဟ့ၣ် ၂၀:၃၀), “မၤသးဒ်န့ၣ်ဒီး ----- အဝုၢ်အဂၤလၢ အတကွဲးဘၣ် အသးလၢ လံၣ်အံၤအပူၤဘၣ်န့ၣ်, ယုၣ်ရှုးမၤစ့ၢ်ကိးဝဲ ----- , လၢအပျံၤအဘီၣ် အမဲၣ်ညါလီၤ.”

(မဟာ ၂၅၂), “ပျားအံ့စရလေးဖိသွန်ဇာ၊ တၢ်အကလုာ် အကထါအံ၊ ဒိကန့ၣ် တက့ၢ်. ဒိသုသုညါ သုဝဲအသိးန့ၣ်, ပျား----- ပျားစၢၤရှုးဖိယုာ်ရှုး လာသုလာ -----, ဒီးတၢ်လီၤလီၤလီၤလး, ဒီးတၢ်ပနီၣ် လီၤလးသ့ၣ်တဖၣ်, လာယွၤမၤဝဲလာ အဝဲဒၣ်အစုပူၤ လာသုကျါလီၤ. ”

(၂ ကရံၣ်သူး ၁၅၁၂) “မ့ၢ်မး----- ဘၣ်ယးဒီး ပျား----- မၤအသးလာသုကျါ, လာတၢ်ဝံသးစူၤ ကိးအမံၤဒဲး, လာတၢ်လီၤ လီၤလီၤလး, ဒီးတၢ်လီၤလး လီၤဆီ, ဒီးတၢ် အစိအကမိၤ တဖၣ်လီၤ. ”

(ဇံၤတြဲၤ ၂၅၄), “ ယွၤ----- ဒီးအံၤ, လာ ----- , ဒီးတၢ်လီၤလီၤလီၤသး, ဒီးတၢ်အစိ အကမိၤအါမံၤ, ဒီးသးစီဆံ့ အတၢ်ဟ့ၣ်တဖၣ်, ဖဲအသးလီၤ. ”

၃။ တၢ်ပနီၣ်အတၢ်ဟ့ၣ် တဖၣ်ဖျါလီၤဆီ အခါဖဲလဲၣ်?

ခွဲအံၤန့ၣ် တၢ်ကီတၢ်ခဲ အနီၣ်နီၣ် ပၣ်ထွဲလာ တၢ်ပနီၣ်အတၢ်ဟ့ၣ် တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ပျားစူၢ်က့ၤန့ၣ်က့ၤ လံၣ်စီဆံ့န့ၣ် တၢ်ဂ့ၢ်လိာ်ဘျီလိာ် တၢ်ပနီၣ်အတၢ်ဟ့ၣ် တဖၣ် အတၢ်အိၣ်နီၣ်နီၣ်လာ သရိၣ်လာန့ၣ်အဆီ, ဒီးတၢ်သိၣ်လိ အတၢ်ဟ့ၣ်ဒီး ကစၢ်ယွၤအတၢ်မၤ တၢ်ဟ့ၣ် တဖၣ်ဘၣ်ထွဲလိာ်သး ဒီးတနံၤအံၤ န့ၣ်လီၤ. တၢ်ကတိၤ ဝုၢ်လိာ်တၢ်အိၣ်လာ

ယွၤကဟ့ၣ်လီၤ တၢ်ပနီၣ်တၢ်ဟ့ၣ်လာ တနံၤအံၤ အဝီၢ်ဧါ!

ဘၣ်ဆၣ်, ကဘၣ်မၤနီၣ်တၢ်လာ တၢ်ဝုၢ်ကီန့ၣ် တမ့ၢ်လာ ကစၢ်ယွၤ မၤဘျါတၢ်ဆါဒီး ပၣ်ဖျါတၢ်လီၤလးလာ တနံၤအံၤဘၣ်. ပျားခရံၣ်ဖိ ခဲလာၣ်န့ၣ်န့ၣ်လာ ကစၢ်ယွၤ မၤဘျါ တၢ်ဆါဒီး ပၣ်ဖျါတၢ်လီၤလးလီၤ. တၢ်ကတိၤ ဝုၢ်လိာ်တၢ်အိၣ်လာ တနံၤအံၤ အဝဲဟ့ၣ် တၢ်ဟ့ၣ်အဝဲအံၤဆူ ခရံၣ်ဖိတဂၤ စုၣ်စုၣ်, ဒိသိးအဝဲမၤလာ တၢ်ဘျီတၢ်ဘျါ အကတီၢ် အဆီဧါ. ပၣ်တၢ်ဝုၢ် အဝဲအံၤလာ နသးအပူၤဒီး ပကစးထီၣ် တၢ်မၤလိလီၤ . . .

(c) ကစၢ်ခရံၣ်အပူၤ တၢ်မၤဖိတဖၣ် ဘၣ်တၢ်စံးလာ ကလဲၤမၤ တၢ်သးခု ကစီၣ်ဒီး အတၢ်ကစီၣ်တဖၣ် ကဘၣ်တုၢ် တၢ်အုၣ် အသးလာ တၢ်ပနီၣ် တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်အံၤဘၣ်တၢ်တဲလာ ခါပူၤကွံၣ် ဒိသိးတၢ်မၤလာ မၤတုၢ် န့ၣ်လီၤ!

(မၢ်ကူး ၁၆:၂၀), “ဒီးအဝဲသ့ၣ် တဖၣ်န့ၣ် လဲၤစံၣ်တဲၤတဲၤလီၤ တၢ်ကိးပူၤဒဲး, ဒီးကစၢ်န့ၣ် မၤယုၣ်တၢ်ဒီးအံၤ, ဒီးမၤဂၢ်မၤကျၢၤ တၢ်အကလုာ် အကထါလာ ----- လာအမၤအသးလာ အံၤန့ၣ်လီၤ. ”

(စ) ဒိသိးကပၣ်ဖျါ တနံၤအံၤတၢ်ပနီၣ် အတၢ်ဟ့ၣ်တဖၣ် ဘၣ်ထွဲလိာ်သးန့ၣ် ပကဘၣ် အံၤက့ၤကွၢ်က့ၤ တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်လာ ဟီၣ်ကတီၤပူၤ တဖၣ်ထံၣ် တၢ်ပနီၣ် အတၢ်ဟ့ၣ် (၄)လီၢ်ကတီၤ ဒိသိး (မၢ်ကူး ၁၆:၁၈) အပူၤန့ၣ်လီၤ.

“ဒီးပူၤလာ အစူၢ်က့ၤန့ၣ်က့ၤ တၢ်တဖၣ်န့ၣ်, တၢ်ပနီၣ် ----- တမၤအသးလာအံၤ ဒိအံၤ, ကဟီထီၣ်ကွံၣ် တၢ်နီၤလာယမံၤ, ကကတီၤတၢ် လာပျၢ်အသီတဖၣ်, ကဟံးထီၣ် ဝုၢ်ဧါဒဲးဧါ, ဒီးမ့ၢ်အံၤ တၢ်မူၤသံဘၣ်ဆၣ်ဒီး, တဘၣ်ဘၣ် တၢ်နီၣ်တမံၤဘၣ်. ကပၣ်ထီၣ် အစုလာ ပျားဆူးပျားဆါတဖၣ် အလီၤ, ဒီးကဘျါက့ၤဝဲလီၤ. ”

တၢ်လီၢ်ကတီၤ (၄)ခါတဖၣ်န့ၣ်. . .

- * ဟီထီၣ်ကွံၣ် တၢ်နီၣ်
- * ကတီၤတၢ်လာပျၢ်အသီ
- * ဟံးထီၣ်ဝုၢ်ဧါဒဲးဧါ (တၢ်လီၤလး)
- * ပၣ်ထီၣ်အစုလာ ပျားဆူးပျားဆါ တဖၣ်အလီၤ, ဒီးကဘျါက့ၤဝဲလီၤ (တၢ်မၤဘျါက့ၤ)

တၢ်ဟ့ၣ်အဝဲအံၤ ခဲလာၣ်တဖၣ် ဘၣ်တၢ်စူးကါလဲ သရိၣ်တဖၣ်အပူၤဒီး ကသိၣ်လိ တၢ်ပနီၣ်တၢ်ဟ့ၣ်လာ တနံၤအံၤအဝီၢ်ဧါ?

ဘဉ်မနုၤအယံ ပုၤတီၢ်မုၢ်တဖၣ် တဘဉ်တၢ်မၤဘျါလၢ ပုၤမၤဘျါတၢ် အစုပူၤလဲၣ်? (မၤတၢ် ၅:၁၅) ဝံတဖၣ်လၢ အတဲဆိပၣ်တၢ်လီၤတၢ် တၢ်လၢကထဲၣ် တယံၣ်တမိၢ်န့ၣ် အိၣ်ဖဲလဲၣ်? (မၤတၢ် ၁၁:၂၇-၂၈)

(၈) ကစၢ်ယွၤ အတၢ်မၤတဖၣ်န့ၣ် လဲၤအသး တဘျီဝံတဘျီ, ဒီးတမ့ၢ်လၢ အတဆိတလဲ အသးဘဉ်လီၤ. တၢ်အကတီၢ် အိၣ် (၃)ကတီၢ်လၢ တၢ်လီၤလး အတၢ်စိကမိၤ မၤအသးလၢ လံၣ်စီဆံ့ အတၢ်စံၣ်စိၤတဲၤစိၤ အပူၤန့ၣ်လီၤ. စိၤမိၤရှု ဒီးစိၤယိၤရှု အကတီၢ်, စိၤအ့ၤလံၤယၤ ဒီးစိၤအ့ၤလံၤရှု အကတီၢ်, ဒီးယုၣ်ရှုဒီး အပျဲၣ်အဘိၣ်တဖၣ် အကတီၢ်လီၤ. တၢ်စံၣ်စိၤတဲၤစိၤ အိၣ်တ့ၢ် တဖၣ်န့ၣ် မ့ၢ်တၢ်မနုၤလဲၣ်? အကတီၢ်လၢ တထံၣ်ဘဉ် တၢ်လီၤလး အတၢ်စိက မိၤန့ၣ် နကစံးလၢ ကစၢ်ယွၤတမၤ တၢ်လၢကဘဉ်မၤ န့ၣ်ခါ? တမ့ၢ်ဘဉ်! တၢ်အံၤန့ၣ်မ့ၢ် တၢ်အဒိလၢ ကစၢ်ယွၤ ကျဲၤလီၤတၢ်လၢ ကမၤဝဲတၢ် ဒ်လဲၣ် န့ၣ်လီၤ. တၢ်အုၣ်သး မနုၤန့ၣ်မ့ၢ် တၢ်အဒိလၢ ကစၢ်ယွၤ ဆိတလဲဆူ မၤဆူညါအတၢ်မၤလၢ ပနံၤသီအပူၤလၢ ပုၤမၤတၢ်လီၤလး အတၢ်စိက မိၤဒ်လဲၣ်?

(ဃ) ပမ့ၢ်ကွၢ် လံၣ်စီဆံ့ အတၢ်ကတဲၣ်ကတီၤ ရဲၣ်ကျဲၤတမံၤဘဉ်တမံၤန့ၣ်, တၢ်ကွဲးနီၣ်လဲၣ်ခဲကတၢ် ဘဉ်ယးလၢ တၢ်လီၤလးန့ၣ်လၢ (မၤတၢ် ၈:၅-၈) အပူၤန့ၣ်လီၤ. ဒီးပထံၣ်ဘဉ် စ့ၢ်ကီးလၢ စိၤယိၤဟဉ် ကွဲးအလံၣ်ဒီး လံၣ်တၢ်လီၣ်ဖျါ န့ၣ်လီၤ. ဘဉ်မနုၤအယံ အဝဲတစံးဘဉ်တဲဘဉ် တၢ်လီၤလး အတၢ်မၤလၢ အကတီၢ် ဒီးတၢ်အိၣ်ဖျိၣ် (၇)ခါလၢ အ့ၤရှုအပူၤလဲၣ်? အနီၣ်နီၣ် န့ၣ်, ပထံၣ်တၢ်ပနီၣ် အတၢ်ဟ့ၣ်တဖၣ် ဘဉ်တၢ်ဝဲၤလီၤလၢ တၢ်အိၣ်ဖျိၣ် အကတီၢ်အဆိန့ၣ်လီၤ. ဘဉ်ဆဉ် ကယိကယိန့ၣ် တၢ်အံၤတဖၣ် လီၤကဒု လီၤ. အဝဲသ့ၣ် အတၢ်ဖဲးတၢ်မၤတဖၣ် နဲၣ်ဖျါဘဉ်လၢ ဆဲးလီၤစ့ၤလီၤ ဒ်သိးလံၣ်စီဆံ့ အတၢ်ကွဲးနီၣ်လၢ ကစူးကါ အဝီၢ်န့ၣ်ခါ?

(က) ဖဲပကွၢ် ပျၢတဖၣ် တဖၣ် ထံးထံးဆးဆးဒီး, ပုၤတဲအါကတၢ်လၢ တၢ်ပနီၣ်တၢ်ဟ့ၣ် တနံၢ်အံၤန့ၣ်, ပထံၣ်ဘဉ်လၢ ကစၢ်ယွၤမၤ တၢ်ပနီၣ် တၢ်ဟ့ၣ်တဖၣ် ဒ်လဲၣ်န့ၣ်လီၤ.

(၁ ကရံၣ်သူး ၁၃:၈), “ တၢ်အဲၣ်တၢ်ကွဲးန့ၣ်, တလီၤတူၣ် လီၤကဝဲဘဉ်, မ့ၢ်တၢ်ကတီၢ်လၢ ဝံအကျိၣ်က-----, ပျၢတဖၣ် -----, ဒီးတၢ်သ့ၣ်ညါ ----- လီၤ. ”

ပျၢတဖၣ်န့ၣ် မ့ၢ်တၢ်ပနီၣ်တၢ်ဟ့ၣ် တခါဒီး, အဝဲသ့ၣ်မ့ၢ်ဘဉ် တၢ်ပတုၣ်ဒီး, တၢ်ဟ့ၣ် ခဲလၢၣ် ကဘဉ်တၢ်ပတုၣ် စ့ၢ်ကီးန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဟ့ၣ်တဖၣ်လၢ ဘဉ်တၢ်ဟ့ၣ်ဆူ ပုၤကညီ တဖၣ်န့ၣ် မ့ၢ်န့ၣ်ဆၢၣ် တစိၢ်တလီၢ် န့ၣ်လီၤ.

၁။ ပျၢတဖၣ်န့ၣ် မ့ၢ်တၢ်ပနီၣ် လီၤဆိလၢ ပုၤယူၤဒုဖိတဖၣ် အဝီၢ်ဒီးမ့ၢ် တၢ်စံၣ်ညီၣ် အတၢ်နဲၣ်ဖျါလီၤ!

(၅မိၤရှု ၂၈:၄၉, ၆၄), “ ယွၤကဟဲစိၣ် ----- ထီၣ်ခါ လၢအယံၤ, လၢဟီၣ်ခိၣ် အကတၢ်, ဒ်လဲၣ်ကြီၣ်ကြၢ် ယူၤဝဲအသိးန့ၣ်, ပုၤတကလုၣ်လၢ နနံၢ်တပၢ်ဘဉ် အကျိၣ်ဘဉ်. ဒီးယွၤကမၤလီၤပြဲ လီၤပြဲ -----လၢ ပုၤကိးကလုၣ်ဒဲး အကျါလၢ ဟီၣ်ခိၣ်အကတၢ်အံၤ ပၢ်လၢဟီၣ်ခိၣ် အကတၢ်န့ၣ်, ဒီးဖဲန့ၣ် နကမၤကစၢ် အဂၤတဖၣ်အတၢ်, လၢနဲဒုဒ်ဒီး နပၢ်တဖၣ် တသ့ၣ်ညါဘဉ်အီၤ, သ့ၣ်ဧၤဝဲဧၤ, ဒီးလၢၢ်ဧၤလုၤဧၤလီၤ. ”

(ဝံယရှုယၤ ၂၈:၁၁), “ အဝုၢ်ဒ်အံၤ, ကကတီၢ်တၢ်ဒီး -----အံၤလၢ ပျၢလၢအအူးအူး, ဒီးတၢ်ကတီၢ် တကျိၣ်ဒုၣ်လီၤ. ”

(ဝံယရှုယၤ ၃၃:၁၉), “ပုၤအဒုတကလုၣ် န့ၣ်နတထံၣ်ဘဉ်, ပုၤတကလုၣ်လၢ အပျၢယိၣ်န့ၣ်လၢ နနံၢ်ဟူတၢ် သ့တက့ၢ်, ပုၤလၢ အပျၢကတီၢ်တၢ်လီၤဆိ တုၤနနံၢ်တပၢ် ဘဉ်လီၤ. ”

(ဝဲယံးရမံယာ ၅:၁၅) “ကွာ်ကွာ်, ယကဒုးဟဲ ----- ထီဒါသုလာ အယံး, အံင်စရုလး အပှာဟံင်ဖိသုင်ဒါ, ယွာစံးဝဲဒုင်. မှာ်ပှာတကလုင် အဒိင်အဟူင်, ပှာတကလုင်လာ အအိင်ဝဲလာပှာ, ပှာတကလုင်လာ နတသုင်ညါဘင် အကျိင်ဘင်, ဒီးမှာ်အကတိတော် ဒ်လဲင်ဒ်လဲင်န့င် နတနာ်ပာ်ဘင်. ”

(ဝဲ ကရံင်သုး ၁၄:၂၁, ၂၂), “တင်ကွဲးအသးလာ တင်သိင်တင်သီအပှာ, လာပှာအဂါ တဖှာ်, ဒီးလာပှာအဂါအဂါ, ယကကတိတော် ဒီးပှာဂီၢ်မှာ်----- , ဒီးဒ်န့င်အသိး ဒုင်လဲင်, တဒိကန့င်ဘင် ယကလုင်ဘင်. . . ”

၂။ တင်အဒိ ကတိလာပှာ အဝဲအံးတဖှာ်လာ ဟ့င်ပလီၢ် တင်စံင်ညီတင်ဆူ ပှာယုဒါ ဖိလီၢ်! တင်အဝဲအံး လဲပှာထီၣ်လာ နံင်(အံးဒါ ၈၀) န့င်လီၢ်. ယဂှုဂှုလုင်ဘင် ပှာရဲမှာ်အတင် မာ်ပးဂီၢ်န့င်လီၢ်. နံၤသီအဝဲအံး ဝဲအလီၢ်ခဲန့င်, လံင်စီဆုံ အတင် ကွဲးနီၣ် ဘင်ယးလာ တင်ဟ့င်ဘင်ယးဒီးပှာ တအိင်လဲၤဘင်.

၃။ တင်ဟ့င်တင်ပနီၣ် အဝဲအံးတဖှာ် ဘင်တင်ပင်ပတုင်.

(ဝဲ ကရံင်သုး ၁၃:၈-၁၀), “တင်အဲင်တင်ကွဲးန့င်, တလီၤတူင်လီၤ ကင်ဘင်. မှာ်တင်ကတိလာ ဝဲအကျိင် -----, ပှာတဖှာ် -----, ဒီးတင်သုင်ညါ -----လီၤ. အဂုၢ်ဒ်အံး, ပသုင်ညါတင် တနီၤဒါ, ဒီးပကတိတော်လာ ဝဲအကျိင် တနီၤလီၤ. မှာ်-----လာ တင်ပှာဟဲဝဲဒီး, -----တနီၤန့င် ကပှာကွဲင်ဝဲလီၤ. ”

တင်အံးတစံးလာ, အဝဲလာပှာ အခါဖဲလဲင်ဘင်, ဘင်ဆင် အါန့ၢ်ဒီးလာ တင်လာပှာ န့င်လီၢ်. တင်လီၤဆီလိင်သး အိင်ဒါ? အိင်လီၢ်! အဝဲန့င်မှာ် ပှာကညီ လီၤ. ပှာတနီၤကစံးလာ လံင်ကျိၤပှာ အဝဲအံး တဲဖျါတင်လာ ယုင်ဂှုးခဲ ရံင် ခံဂတဂါ ကဟဲလီၤအဂုၢ် န့င်လီၢ်. တမှာ်ဘင်! လံင်ကျိၤပှာ အဝဲအံးစံး လာ တင်ပနီၣ်တင်ဟ့င်

ကဘင်တင်ပတုင် န့င်လီၢ်. တင်အံးမှာ်စံးတင်လာ ယုင်ဂှုး ခရံင် ခံဂတဂါ ကဟဲလီၤအဂုၢ်န့င်, တင်ဂုၢ်ကီကအိင်လာ (ဝဲယံးအုလး ၁၂:၂၈-၃၁) န့င်လီၢ်.

“ဒီးတင်ကမာ်အသးလာ အလီၢ်ခဲန့င်, ယွာစံးဝဲဒုင်, ယကလူလီၤ ဂါလီၤယ သးလာ ကယံ်တင်ညင် ခဲလာ်အလီၤ, ဒီးသုဖိမုင်ဒီး သုဖိခွါ သုင်တဖှာ် ကကတိတော်လာ ဝဲကျိင်, ဒီးသုသးပှာတဖှာ် ကမံမိင် တင်မံမိင်လီၤ. ဒီးသုဖိသုင်ခွါတဖှာ် ကထံင်တင်လာညါဒါ, ဒီးလာမှာ်နံၤတဖှာ်န့င် ယကလူလီၤ ဂါလီၤယသးလာ သုကုၢ်ပိင် မုင်ဒီး သုကုၢ်ပိင်ခွါအလီၤလီၤ. ဒီးယကဟ့င် တင်လီၤလီၤလီၤလး, လာမူခိင်ထး, ဒီးလာဟီၣ်ခိင်လဲင်, တင်သွံင်, ဒီးမှာ်အု, ဒီးမှာ်အုခုင် အသဝဲလီၤ. တချးကစာ် အမှာ်နံၤဖးဒိင် မာ်ပှာတင်တနံၤ ဟဲဒီး, မှာ်ကကထီၣ်တင်ခဲ, ဒီးလါကကထီၣ် တင်သွံင်လီၤ. ”

ဖဲအံးန့င် တဲဖျါပဝဲသုင်လာ ယုင်ဂှုးလာ အဟဲလီၤကဟဲစိင် တင်ပနီၣ်တင်ဟ့င်လာ တင်သးစဲလီၢ်! ဘင်မနုၤအယိ ပကလိင်ဘင် တင်ဟ့င်ပလီၢ် အဝဲအံးဒ်လဲင်? တင်ဟ့င်တဖှာ် အိင်ပတုင် တချးတင်ဆါကတိလာ တင်သုင်ခဲသးခဲ ဒိင်ဒိင်အါအါ အယိန့င်!

တင်ပင်ဖျါလာ, “တင်လာပှာ ကဟဲအခါဖဲလဲင်” စံးတင်တခါ ဒီးတမှာ် ပှာတဂါလာ ဘင်. တင်တခါန့င် မာ်လာပှာ ယွာအကလုၢ် ကထါလီၤ.

(ခ) ပှာခရံင်ဖိ အတင်သုင်ဆူင် သးဝဲလာ တင်ညုင်ထီၣ်ဘါထီၣ်လာ တနံၢ်အံးန့င် တဒ်သိးလာ လံင်မာ်တင် အကတိဘင်လီၤ. မှာ်အုအပှာ တဖှာ်ဒီး ကလံလာ အဂံၢ်ဆူင် အတင်ယုင်သဖှိတဖှာ် အိင်ဖဲလဲင်? ပှာစိင်တင် သးခဲ ကစီၣ်တဖှာ် ဘင်မနုၤအယိ တမာ်ဘျီၣ် ပှာထီဒါအဝဲသုင် ဒ်သိးစီၤပီလူး မာ်လဲင်? ဘင်မနုၤအယိ ပှာပင်မာ်အသး တဘင်တင်ဟ့င်ထီၣ် သုင်ညါဒီး ပှာတင်ဒီးဘးဖိ တဖှာ်တဘင် တင်သံဒ်သိး တင်ကထီၣ်သးလာ (မာ်တင် ၅:၁-၁၁) လဲင်? ဘင်မနုၤအယိ ဝှာ်ဒီခါညါ တကမာ်ကမာ် စီၤဖဲလဲးပူး အတင်သးခဲ ကစီၣ် တင်လီၤလးလဲင်? (မာ်တင် ၈:၅-၈)